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Vragen van het lid Teeven (VVD) aan
de minister van Justitie over drie
veroordeelde pedofielen die in de
tbs-kliniek Van Mesdag in Groningen
tijdens een inspectie betrapt zijn op
het bezit van kinderporno.
(Ingezonden 3 februari 2009)

1
Bent u bekend met het artikel «Pedo’s
kijken kinderporno in tbs-kliniek»?1

2
Is het waar dat in de tbs-kliniek Van
Mesdag in Groningen bij drie
veroordeelden meerdere schijfjes en
cd’s zijn aangetroffen met daarop
kinderporno? Wordt er, gezien de
badinerende publieke reactie van de
directie van de Van Mesdagkliniek,
een onderzoek ingesteld door de
Inspectie voor de Sanctietoepassing
(ISt) hoe dit materiaal de Van
Mesdagkliniek heeft kunnen
binnenkomen?

3
Klopt het dat het doel van de
terbeschikkingstelling (tbs) juist is om
veroordeelde pedofielen van
kinderporno af te krijgen? Deelt u de
mening dat het bezit ervan een
averechts effect heeft? Deelt u de
mening dat het zonde is van het geld
en de middelen die er in deze kliniek
wordt gestoken om de patiënten een

goede behandeling aan te kunnen
bieden? Heeft dit nog effect op
doorstroom naar de longstay en de
daarbij behorende extra financiële
lasten voor de samenleving?

4
Bent u er ook van verrast dat
complete cd-schijven
kinderpornografie en drugs in
detentiecentra binnengesmokkeld
kunnen worden? Heeft u enig idee
hoe deze smokkelwaar de inrichting
binnen heeft kunnen gekomen?
Wordt nu meer haast gemaakt met de
installatie van meer geavanceerde
detectieapparatuur?

5
Bent u voornemens de controle en
inspectie in justitiële inrichtingen op
dit punt naar aanleiding van deze
berichtgeving te verscherpen en op te
voeren? Zo ja, waarom? Zo nee,
waarom niet?

6
Deelt u de mening dat het bezit van
cd-schijfjes met kinderporno volstrekt
nutteloos en onbruikbaar zou zijn als
tbs’ers geen dvd op hun kamer
zouden hebben? Ziet u daar een
oplossing in gelegen? Zo nee,
waarom niet?

Toelichting
Deze vragen dienen ter aanvulling op
eerdere vragen ter zake van het lid De
Roon (PVV), ingezonden 3 februari

2009 (vraagnummer
2009Z01658/2080911560)

1 De Telegraaf, 29 januari 2009.

Antwoord
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Albayrak (Justitie) (ontvangen
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Zie ook Aanhangsel Handelingen,
vergaderjaar 2008–2009, nr. 1618

1
Ja.

2
Bij drie tbs-gestelden is bij een
kamercontrole kinderporno
aangetroffen. Het Forensisch
psychiatrisch centrum (fpc) Dr. S. van
Mesdag heeft op 16 januari 2009
aangifte gedaan tegen de drie
tbs-gestelden vanwege het bezit van
kinderporno. De wijze waarop de
tbs-gestelden het materiaal hebben
verkregen moet blijken uit diepgaand
intern onderzoek van het fpc en uit
het onderzoek van de politie.
In april 2009 wordt het fpc door de
Inspectie voor de Sanctietoepassing
(ISt) doorgelicht. Als onderdeel van
het toetsingskader voor de
doorlichting, zal de inspectie
onderzoeken of aan de criteria voor
de interne veiligheid wordt voldaan.

Tweede Kamer der Staten-Generaal 2
Vergaderjaar 2008–2009 Aanhangsel van de Handelingen

Vragen gesteld door de leden der Kamer, met de daarop door de
regering gegeven antwoorden

KVR35218
2080911580
0809tkkvr1735
ISSN 0921 - 7398
Sdu Uitgevers
’s-Gravenhage 2009 Tweede Kamer, vergaderjaar 2008–2009, Aanhangsel 3643



3
Het doel van de tbs-maatregel is om
door middel van behandeling de kans
op recidive te minimaliseren. Zoals ik
aangaf bij het antwoord op vraag 2 is
het bezit van kinderporno een
strafbaar feit. Ik deel uw mening dat
het voorhanden hebben van dit
materiaal negatief uitwerkt op de
behandeling van tbs-gestelden.
In hoeverre dit incident van invloed is
op de instroom naar de longstay en
bijbehorende financiële lasten is
niet te zeggen. Individuele
behandelinhoudelijke argumenten en
de verwachting ten aanzien van
recidive zijn daarin de bepalende
factoren.

4 en 5
Zoals ik aangaf bij het antwoord op
vraag 2 zal uit het onderzoek van het
fpc en de politie moeten blijken hoe
de tbs-gestelden het materiaal
hebben verkregen. Op dat moment
zal worden bezien of (aanvullende)
maatregelen noodzakelijk zijn.
Naast de gebruikelijke
detectiemiddelen zoals
detectiepoorten wordt ook
voortdurend met speciale apparatuur,
waaronder een «mobi-finder»,
gecontroleerd op illegale
internetverbindingen. Nieuwe
technische ontwikkelingen worden
in dit kader gevolgd door de
beveiligingsfunctionarissen in de
fpc’s en bij DJI.
In 2008 en 2009 worden alle fpc’s
doorgelicht door de ISt en de interne
veiligheid maakt hier deel vanuit.
Zoals ik aangaf bij het antwoord op
vraag 2 gebeurt dit bij fpc Van
Mesdag in april dit jaar. Indien
onderzoeken of inspecties daartoe
aanleiding geven, zal ik met de fpc’s
in gesprek gaan over verbeteringen
op dit gebied.
Ten aanzien van de controle op de
invoer van drugs geldt dat de
gezamenlijke fpc’s met behulp van
een externe ondersteuning werken
aan optimalisering en harmonisering
van controlemaatregelen alsmede
aan deskundigheidsbevordering rond
verslavingsproblematiek. Hierbij
wordt een alcoholen drugsvrije
setting nagestreefd. In de
voortgangsrapportage Plan van
aanpak tbs van februari 2009 ga ik
nader in op het tegengaan van
middelengebruik in de fpc’s.

6
Afhankelijk van de huisregels van het
fpc en de stand van de behandeling

van de tbs-gestelden kan een dvd-
speler in de kamer toegestaan zijn.
Indien voorwaarden die gesteld zijn
aan het op kamer hebben van
dvd-spelers overtreden worden, dan
kunnen maatregelen genomen
worden zoals het innemen van de
apparatuur. Indien geïndiceerd is het
bezit niet toegestaan.
Uiteraard worden computers en
andere informatiedragers zoals
dvd-spelers bij binnenkomst
gecontroleerd. Hiernaast vinden er
steekproefsgewijs controles plaats. Ik
ben derhalve niet voornemens het
bezit van dvd-spelers in FPC’s in het
algemeen te verbieden.

Tweede Kamer, vergaderjaar 2008–2009, Aanhangsel 3644


